
Inspreekbijdrage René Brugman, bij commissie Beheer 13 juli 2017  
HOV Noord 
 
 
Geachte commissie, 
  
Mijn bezwaar betreft de plannen die er zijn voor het kruispunt Jan Gijzenkade met Rijksstraatweg in het kader 
van de realisatie van HOV Noord. 
 
De gemeente Haarlem moet opkomen voor het belang van zijn bewoners, aangaande leefbaarheid en 
veiligheid. Zo ervaren wij dat als bewoners nu niet. Afgelopen jaar werden de bezwaren en wensen van de 
bewoners van de Jan Gijzenkade al genegeerd en weggewuifd toen het ging om de herinrichting van onze 
straat. Gelukkig heeft een grote actiebereidheid er bij die gelegenheid voor gezorgd dat de gemeente naar de 
bewoners geluisterd heeft.  
Ook in dit geval is onze ervaring dat onze tegenargumenten niet gehoord worden en een ongewijzigd plan als 
definitief gepresenteerd wordt. Ons vertrouwen in het gemeentebestuur wordt hierdoor ernstig geschaad. 
  
Leefbaarheid 
Als dit 'definitief ontwerp HOV Noord' op ons kruispunt wordt uitgevoerd, gaat de leefbaarheid er voor ons 
drastisch op achteruit. Wij hebben ons huis gekocht wetend dat het op een, in makelaarstermen, 'levendig 
punt' staat. Maar we konden en kunnen goed leven met de inrichting van het kruispunt (destijds (in 2001) net 
'toekomstbestendig' heringericht…). In het nieuwe ontwerp krijgen wij 2x zoveel auto's voor de deur en de 
afstand tot dat verkeer wordt ook nog eens veel kleiner. De leefbaarheid zal dus achteruit gaan vanwege: 
  *   geluidsoverlast: minimaal 2x zoveel geluid van optrekkende auto's vrachtwagens. 2x zoveel geluid van 
harde muziek. 
  *   luchtkwaliteit: minimaal 2x zoveel uitlaatgassen van o.a. fijnstof. 
  *   een onveiliger situatie voor onze spelende kinderen bij versmalling van de stoep. 
  *  verdwijnen van parkeergelegenheid voor de deur. 
Dit alles zal natuurlijk ook zijn weerslag hebben op de waarde van onze woning, met name de verkeersdrukte 
en het gebrek aan parkeerruimte. Een taxateur kan vaststellen wat de woningen nu waard zijn en wat de 
waardevermindering in de nieuwe situatie zal zijn. 
  
Veiligheid 
De verkeerssituatie is in de huidige situatie veilig. De kans op een ongeluk waarbij een fietser betrokken is, 
is met het HOV plan vergroot. In statische situaties misschien niet, maar zeker wel in de situaties waarbij er 
auto's rijden, en daar gaat het om. Als je als fietser komende vanaf de Rijkstraatweg (brug) rechtsaf de Jan 
Gijzenkade in gaat en dan linksaf de Roerdompstraat in wilt, moet je 3 banen met auto's oversteken, 1 van 
achteren en 2 van voren, LEVENSGEVAARLIJK. We noemen dit voorbeeld omdat zeer veel inwoners van de 
Vogelbuurt en Dietsveld deze route gebruiken. Ook in tegenovergestelde richting (vanaf Jan Gijzenkade 
westzijde naar Rijksstraatweg) is het vragen om ongelukken als je als fietser moet voorsorteren bij rijdende 
auto's. Zeker omdat we nu al heel vaak zien  dat men nog even gas geeft om het oranje stoplicht te halen. 
Elk ongeluk is er een teveel, dat wilt u vast niet op uw geweten hebben. 
 
Veiligheid en de leefbaarheid voor de bewoners zouden voorop moeten staan in de besluitvorming en niet die 
paar seconden tijdwinst van de HOV. Die overigens ook bereikt kunnen worden als het kruispunt ongewijzigd 
blijft. Als wij het goed begrepen hebben, is de dubbele opstelstrook namelijk bedacht om de doorstroming op 
de Jan Gijzenkade te bevorderen. Wij zijn het er niet mee eens dat die doorstroming op dit moment een 
probleem is en ook niet dat deze dubbele opstelstrook een oplossing is. Volgens ons concentreer je hetzelfde 
aantal auto's simpelweg op een korter stukje asfalt, waardoor minder mensen méér last hebben. Dat noemen 
wij geen oplossing, maar een denkfout.  
Overigens vinden wij het überhaupt geen goed idee om de doorstroming op de Jan Gijzenkade te verbeteren, 
want dat trekt verkeer aan, dat volgens de structuurvisie van de gemeente over de Vondelweg zou moeten 
rijden. Wij zouden graag zien dat de gevolgen van deze maatregel op het grotere plaatje over de 
verkeersstromen ook goed onderzocht worden. En natuurlijk aan de bewoners gecommuniceerd worden en 
meegenomen worden in de besluitvorming 


